

1-الاسم الرباعي واللقب: هادي عواد حسوني حبيب البركات

2- مكان وتاريخ الولادة: المثنى /1975

3- الجنسية والقومية: عراقي، عربي

4- التحصيل الدراسي: دكتوراه انتاج حيواني / تربية وتحسين حيوان

5- الشهادات:

بكالوريوس علوم زراعية شروة حيوانية / كلية الزراعة جامعة البصرة 1999

ماجستير علوم زراعية – ماشية حليب جامعة بغداد 2013

دكتوراه انتاج حيواني -مجترات / تربية وتحسين حيوان جامعة بغداد 2017

6-الاختصاص العام: علوم زراعية/ انتاج حيواني

7-الاختصاص الدقيق: تربية وتحسين حيوان

8-الوظيفة ومكان العمل الحالي: تدريسي، كلية الزراعة، جامعة المثنى

9- اللقب العلمى: استاذ

10. الأيميل: hadi\_habeb2000@mu.edu.iq

11. الهاتف: 07817217626

# السيرة المهنية:

1- مدير محطة الابحاث الزراعية الاولى 2013-2014

2 - مقرر قسم الانتاج الحيواني - كلية الزراعة / جامعة المثني من 1/ 4/ 2017 - 2019/9/11.

 $\sim 0.023/11/1-2019/9/12$  من 2019/9/12 -  $\sim 0.001/11/1-2019/9/12$  .

4- معاون العميد للشؤون الادارية والمالية من 2025/5/12 لحد الان.

4- المواد الدراسية التي يتم تدريسها للدراسة الاولية: تصميم وتحليل تجارب ، تربية وتحسين حيوان ، وراثة وعلم الحياة الجزيئي .

5- المواد الدر اسية التي يتم تدريسها للدراسات العليا: تصميم وتحليل تجارب متقدم ، تربية وتحسين حيوان متقدم ، وراثة كمية وانتخاب وهندسة وراثية

## البحوث والنشاطات العلمية:

1- عدد البحوث المنشورة في المجلات العالمية (Scopus): 38 بحثا.

2- عدد البحوث المنشورة في المجلات المحلية: 16 بحثا.

3- تقييم البحوث العلمية والرسائل والاطاريح: .65

4- الاشراف على رسائل الماجستير: 10

5- الاشراف على اطاريح دكتوراه: 3

5- عضو لجنة مناقشة رسائل الماجستير واطاريح دكتوراه: 43 لجنة

# المشاركة في المؤتمرات العلمية والندوات العلمية:

1- المشاركة ببحوث في المؤتمرات العلمية المحلية و العالمية اكثر من(25) مؤتمرات.

2- المشاركة بعدد من ورش العمل تجاوزت 100 ورشة علمية .

3- المشاركة في اكثر 50 ندوة علمية في جميع التخصصات و في العديد من الورش والحلقات الدراسية .

# النقابات والجمعيات العلمية:

1- عضو نقابة المهندسين الزراعيين.

2- عضو جمعية الانتاج الحيواني.

- 1-Full name and surname: Hadi Awad Hassouni Habib Al-Barakat
- 2 -Place and date of birth: Al-Muthanna / 1975
- 3- Nationality and ethnicity: Iraqi, Arab
- 4- Academic qualifications: PhD in Animal Production / Animal Breeding and Improvement
- 5- Certificates:

Bachelor's degree in Agricultural Sciences - Animal Wealth / College of Agriculture, University of Basra, 1999

Master's degree in Agricultural Sciences - Dairy Cattle, University of Baghdad, 2013 PhD in Animal Production - Ruminants / Animal Breeding and Improvement, University of Baghdad, 2017

- 6- General specialization: Agricultural Sciences / Animal Production
- 7- Subspecialization: Animal Breeding and Improvement
- 8- Current position and place of work: Lecturer, College of Agriculture, Al-Muthanna University
- 9- Academic title: Professor

10-Email: hadi\_habeb2000@mu.edu.iq

11-Phone number: 07817217626

#### **Professional History:**

- 1- Director of the First Agricultural Research Station 2013-2014
- 2- Head of the Animal Production Department, College of Agriculture, Al-Muthanna University, from April 1, 2017 to September 11, 2019.
- 3- Head of the Animal Production Department, College of Agriculture, Al-Muthanna University, from September 12, 2019 to November 1, 2023.
- 4- Assistant Dean for Administrative and Financial Affairs, from May 12, 2025 to present.
- 5- Courses taught for undergraduate studies: Experimental Design and Analysis, Animal Breeding and Improvement, Genetics and Molecular Biology.
- 6- Courses taught for graduate studies: Advanced Experimental Design and Analysis, Advanced Animal Breeding and Improvement, Quantitative Genetics and Selection, and Genetic Engineering.

## **Research and Scientific Activities:**

- 1- Number of research papers published in international journals (Scopus): 38 papers.
- 2- Number of research papers published in local journals: 16.
- 3- Evaluation of scientific research, theses, and dissertations: 65.
- 4- Supervision of master's theses: 10.
- 5- Supervision of doctoral dissertations: 3.
- 6- Member of the discussion committee for master's theses and doctoral dissertations:

## Participation in scientific conferences and scientific seminars:

1- Participation in research in more than (25) local and international scientific conferences.

- 2- Participation in more than 100 scientific workshops.
- 3- Participation in more than 50 scientific seminars in all disciplines and in numerous workshops and seminars.

# Scientific unions and associations:

- 1- Member of the Syndicate of Agricultural Engineers.
- 2- Member of the Animal Production Association.